
  

     

October 11, 2023 
 

To: All Pioneer Manor residents, families, substitute decision-makers and community partners 

 

Re:  Pioneer Manor Update #198 

 Capital Redevelopment Update #2 

 

We thank everyone for their continued support and would like to share the following updates: 
 
Redevelopment 
For safety reasons, the back section of the pathway that loops Pioneer Manor will be closed during the 
redevelopment project. Beginning Wednesday, October 11, the pathway will be closed where the lodge and 
Alzheimer Society meet on the south side of the property and from the Mallard entrance on the North side. 
Barricades will be installed to prevent people from entering the area. 
 

 
 
Future Communications 
Updates on important construction events affecting residents and staff will be distributed on a regular basis.   
 
Questions or concerns can be directed to Neal Boudreau, Project Manager at 705-669-7826 or 
neal.boudreau@greatersudbury.ca. 
 
 
Outbreak Status 
Public Health Sudbury & Districts declared the COVID-19 outbreak over in the Cranberry Home Area as of 
October 10, 2023. The COVID-19 outbreak status remains in effect for the Trillium Home Area. As of this 
afternoon, there are four active COVID-19 cases in residents. All staff and visitors must continue to wear a blue 
surgical mask within the Home at all times. All essential visitors to the affected Home Areas are reminded to 
wear the required personal protective equipment (identified outside your loved one’s room and at the entrance 
of the Home Area). 
 
  

Closed Sections 
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Summary of Current Outbreak Status: 
 

Active Outbreak 

Home Area Date Initiated  Date Declared Over Type 

Trillium September 17, 2023  COVID-19 

Declared Over 

Home Area Date Initiated  Date Declared Over Type 

Cranberry September 22, 2023 October 10, 2023 COVID-19 

 
Parkside Snacks  
We are pleased to share that Parkside Snacks will re-open this afternoon. The tuck shop is open Monday through 
Friday, from 12:30 to 3 p.m., as well as Sundays, based on volunteer availability. Drinks, snacks and other small 
items are available for purchase.  
 
COVID-19 Vaccination and Flu Shots 
The most recent formulation of the Pfizer and/or Moderna COVID-19 vaccine boosters will be available and will 
be offered to all eligible residents on Wednesday, October 18, 2023. Registered staff will be going to each Home 
Area to administer the vaccine to residents who wish to receive it and have provided consent. 
 
The influenza vaccine will also be offered to all residents on Wednesday, November 1, 2023. Staff will be going 
to each Home Area to administer the influenza vaccine to residents who wish to receive it and have provided 
consent.  
 
The Home is currently coordinating COVID-19 and influenza vaccine clinics for staff, students, volunteers and 
visitors. Further information will be shared once it becomes available. For any questions related to COVID-19 
vaccination or the flu shot, please contact Lisa Schell at 705-566-4282, extension 3234. 
 
As always, please do not hesitate to contact us should you have any questions. 
 
Sincerely, 

    
 Aaron Archibald    
 Director, Long-Term Care Services   
 
 c.c.:  Councillor René Lapierre, Chair, Community & Emergency Services Committee 

Ed Archer, Chief Administrative Officer 
 Steve Jacques, General Manager, Community Development 
 Dr. Maurice St. Martin, Medical Director 

Andrée Quesnel, Nicole Leclair, Managers of Resident Care  
Dianna Foster, Family Council 

 Maria Aprea, Resident Council 



  

     

Le 11 octobre 2023 
 
Objet : Cent quatre-vingt-dix-huitième mise à jour du Manoir des pionniers 
 Deuxième mise à jour sur le Projet de réaménagement 
 
À l’attention des résidents du Manoir des pionniers, de leurs familles, de leurs mandataires spéciaux et des 

partenaires communautaires 

 
Nous remercions tout le monde de leur soutien continu et tenons à partager les mises à jour suivantes :   
 
Réaménagement 
Pour des raisons de sécurité, la section arrière du sentier qui contourne le Manoir des pionniers sera fermée 
pendant toute la durée du projet de réaménagement. À compter du mercredi 11 octobre, le sentier sera fermé 
au point de convergence du Lodge et de la Société Alzheimer, au sud de la propriété, et à l’entrée de l’aire 
Mallard, au nord. Des barrières seront érigées pour empêcher les gens de pénétrer cette région.  
 

 
 
 
Communications futures 
Des mises à jour sur les importants travaux de construction qui auront des répercussions sur les résidents et 
les employés seront distribuées régulièrement.   
 
Vous pouvez adresser vos questions et vos préoccupations à Neal Boudreau, gestionnaire du projet, au 
705 669-7826 ou à neal.boudreau@grandsudbury.ca. 
 
Mise à jour sur les éclosions 
Le 10 octobre 2023, Santé publique Sudbury et districts a déclaré la fin de l’éclosion de COVID-19 dans l’aire 
résidentielle Cranberry. L’éclosion de COVID-19 se poursuit dans l’aire Trillium. À l’heure actuelle, quatre (4) 
résidents souffrent de la COVID-19. Tous les employés et les visiteurs doivent continuer de porter en tout temps 
un masque chirurgical bleu dans le foyer. Tous les visiteurs essentiels des aires touchées sont priés de porter 
tout l’équipement de protection individuelle indiqué (tel qu’identifié à l’extérieur de la chambre de votre proche 
et à l’entrée de l’aire résidentielle). 
 
  

Sections ferées 
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Sommaire des éclosions actuelles : 
 

Éclosion active 

Aire résidentielle Date de la déclaration  Date de la fin Type 

Trillium 17 septembre 2023  COVID-19 

Éclosion terminée 

Aire résidentielle Date de la déclaration  Date de la fin Type 

Cranberry 22 septembre 2023 10 octobre 2023 COVID-19 

 
Parkside Snacks  
Nous sommes heureux d’annoncer que Parkside Snacks rouvrira ses portes cet après-midi. La confiserie est 
ouverte du lundi au vendredi, de 12 h 30 à 15 h, de même que les dimanches (selon la disponibilité des 
bénévoles). Vous pouvez y acheter des boissons, des collations et d’autres petits articles.  
 
Vaccin contre la COVID-19 et vaccin antigrippal 
La plus récente formulation des doses de rappel des vaccins contre la COVID-19 de Pfizer et de Moderna sera 
disponible et offerte à tous les résidents admissibles le mercredi 18 octobre 2023. Les membres autorisés du 
personnel se rendront dans les aires résidentielles afin d’y administrer le vaccin aux résidents qui désirent le 
recevoir et qui ont donné leur consentement. 
 
Le vaccin antigrippal sera offert à tous les résidents le mercredi 1er novembre 2023. Le personnel se rendra 
dans les aires résidentielles afin d’y administrer le vaccin aux résidents qui désirent le recevoir et qui ont donné 
leur consentement. 
 
Le Manoir des pionniers organisent actuellement des cliniques d’administration du vaccin contre la COVID-19 
et du vaccin antigrippal à l’intention du personnel, des étudiants, des bénévoles et des visiteurs. Des 
renseignements additionnels seront partagés avec vous dès qu’ils seront disponibles. Si vous avez des 
questions concernant le vaccin contre la COVID-19 ou le vaccin antigrippal, veuillez communiquer avec Lisa 
Schell au 705 566-4282, poste 3234. 
 
Comme toujours, si vous avez des questions, n’hésitez surtout pas à communiquer avec nous. 
 
Sincèrement, 
 

    
 Aaron Archibald    
 Directeur, Services de soins de longue durée 
 
 c. c.  René Lapierre, conseiller municipal et président du Comité des services communautaires et d’urgence 

Ed Archer, administrateur en chef 
 Steve Jacques, directeur général du Développement communautaire 

 Dr Maurice St. Martin, directeur médical 
Andrée Quesnel et Nicole Leclair, gestionnaires des soins aux résidents  

 Dianna Foster, Conseil des familles 
 Maria Aprea, Conseil des résidents 


